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Vragen gesteld door de leden der Kamer, met de daarop door de 
regering gegeven antwoorden 

449 

Vragen van het lid Vestering (PvdD) aan de Minister van Landbouw, Natuur 
en Voedselkwaliteit over hoe we een wereld van verschil kunnen maken voor 
de 848.000 schapen in de Nederlandse schapenhouderij (ingezonden 5 oktober 
2022). 

Mededeling van Minister Adema (Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit) 
(ontvangen 21 oktober 2022). 

Vraag 1
Wat ging er door u heen toen u hoorde dat er op dit moment bijna 848.000 
schapen worden gebruikt voor hun vlees of melk?1 

Vraag 2
Wat ging er door u heen toen u hoorde dat jaarlijks meer dan 672.000 
schapen, waaronder bijna 508.000 lammetjes, worden geslacht in Neder-
landse slachthuizen?2 

Vraag 3
Wat vindt u ervan dat er per jaar ook nog eens 108.000 levende schapen 
worden geëxporteerd, waaronder naar Rusland?3 

Vraag 4
Realiseerde u zich al voordat u aan deze baan begon dat lammetjes vier tot 
twaalf maanden na hun geboorte worden geslacht, terwijl schapen 12 jaar of 
zelfs nog veel ouder kunnen worden? 

Vraag 5
Vindt u het niet vreemd dat veel schapen op hittedagen in de zomer in de 
volle zon staan zonder schaduw, terwijl dit vanwege het dierenleed al lang 
verboden is? 

1 CBS, 30 september 2022, «Landbouw; gewassen, dieren en grondgebruik naar regio» 
(https://opendata.cbs.nl/#/CBS/nl/dataset/80780ned/table.

2 CBS, 28 september 2022, «Vleesproductie; aantal slachtingen en geslacht gewicht per 
diersoort» (https://opendata.cbs.nl/#/CBS/nl/dataset/7123slac/table?ts=1664876563906).

3 Kamerstuk 36 100 XIV, nr. 8.
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Vraag 6
Wat vindt u ervan dat er bedrijven zijn die, met behulp van hormonen, 
schapen drie keer zwanger laten worden in twee jaar tijd, in plaats van één 
keer per jaar, puur en alleen om de winst te vergroten? 

Vraag 7
Wat vindt u ervan dat er commerciële schaapsherders zijn die in het voorjaar 
massaal lammetjes geboren laten worden en onder het mom van «natuur-
educatie» overheidsgeld opstrijken, om vervolgens deze dieren korte tijd later 
(onverdoofd) te laten slachten? 

Vraag 8
Wist u dat schapen zachtaardige en intelligente dieren zijn, goed kunnen 
samenwerken, andere diersoorten begroeten en gezichtsuitdrukkingen, 
gezichten en emoties herkennen en onthouden? 

Vraag 9
Denkt u dat schapen, als ze mochten kiezen, zouden kiezen om (onverdoofd) 
geslacht te worden of als product te worden gezien voor de Nederlandse 
veehouderij? 

Vraag 10
Wat gaat u voor al deze dieren doen, als nieuwe Minister van Landbouw, 
Natuur en Voedselkwaliteit waarin u expliciet de verantwoordelijkheid draagt 
voor dierenwelzijn en diergezondheid? 

Vraag 11
Bent u bereid om bij ieder besluit dat u neemt de belangen van deze dieren 
zorgvuldig af te wegen en te verantwoorden, waarbij u rekening houdt met 
de in de Wet dieren opgenomen en erkende intrinsieke waarde van dieren en 
de vele beloften die door uw voorgangers zijn gedaan? 

Mededeling 

De vragen van lid Vestering (PvdD) over de eenden (kenmerk 2022Z18573), 
kippen (kenmerk 2022Z18574), varkens (kenmerk 2022Z18575), geiten 
(kenmerk 2022Z18577), runderen (kenmerk 2022Z18578), schapen (kenmerk 
2022Z18586), konijnen (kenmerk 2022Z18587) en stalbranden (kenmerk 
2022Z18596) kunnen niet binnen de gebruikelijke termijn worden beantwoord. 
De reden voor uitstel is dat het gaat om een grote hoeveelheid vragen die 
gelijktijdig worden gesteld. Dit doet een stevig beroep op de beschikbare 
menskracht binnen mijn departement en op mij. Om de vragen zorgvuldig te 
beantwoorden en af te stemmen is tijd nodig. Uiteraard zal ik mijn best doen 
de antwoorden zo spoedig mogelijk naar uw Kamer te sturen.
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